
Zápis z jednání Akademického senátu JAMU
ze dne 29. května 2014

Přítomni (9):

doc. Mgr. Hana Halberstadt; doc. MgA. Jan Jiraský, Ph.D.; doc. Mgr. Petr Francán; MgA. Hana 

Krejčí, Ph.D.; MgA. Gabriel Rovňák; Michal Skočovský, FDA; doc. MgA. Vít Spilka; prof. Barbara 

Maria Willi, Ph.D.  

Omluveni (3):

Mgr. MgA. Tomáš Krejčí; prof. Mgr. Petr Oslzlý; BcA. Anna Stránská; BcA. Jan Šimandl (nebyl místo

něj už někdo jiný?)

Hosté (2):

prof. PhDr. Václav Cejpek, prof. Alena Štěpánková-Veselá 

Body programu:

1. Uvítání

2. Schválení programu

3. Představení výročních zpráv za rok 2013 prorektorem JAMU 

prof.     PhDr.     Václavem Cejpkem 

4. Rozprava senátorů – akademické obce

5. Různé

1. Uvítání

Předseda AS JAMU doc. Francán přivítal přítomné senátory a prorektora pro studijní,

pedagogickou a uměleckou činnost, prof. Cejpka, který přišel představit výroční zprávy

JAMU za rok 2013. Paní kvestorka je oproti plánované účasti omluvena. (Opravdu tam

nebyla?) Byla konstatována usnášeníschopnost senátu.
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2. Schválení programu

Přítomní schválili navrhnutý program s body: Představení výročních zpráv za rok 2013

prorektorem JAMU prof. PhDr. Václavem Cejpkem; Rozprava senátorů – akademické obce;

Různé. Žádný ze senátorů neměl námitek.

3. Představení výročních zpráv za rok 2013 prorektorem JAMU 

prof. PhDr. Václavem Cejpkem

Prorektor prof. Cejpek podal komentář k návrhu Výroční zprávy o hospodaření JAMU za rok

2013 a k návrhu Výroční zprávy o činnosti JAMU za rok 2013, které škola musí vypracovávat

ze zákona. Obě dvě zprávy jsou zpracovány se záměrem následovat doporučení dané MŠMT,

avšak jsou v některých částech upraveny pro specifika umělecké vysoké školy. Zprávy se

snaží být bez zbytečných informací, ale s jasně uvedenými čísly a fakty. Forma zprávy

o hospodaření je přesně dána. Existují také dílčí výroční zprávy fakult schvalované vlastními

fakultními senáty. Tyto zprávy nejsou v přímé závislosti s předkládanými zprávami za celou

JAMU, částečně z nich však čerpají. Rektorát se na fakulty obrací s jasnými požadavky

směrem k vypracování výročních zpráv. Zprávy se tisknou c počtu cca 100 ks, existuje

elektronická verze umístěná na webových stránkách školy.

Doc. Francán poznamenal, že akademický senát v nedávné době pečlivě studoval rozpočet

JAMU za rok 2013 (při schvalování rozpočtu na rok 2014), naleznuté sporné body jsou

vyjádřeny v předchozím zápise, rozpočet byl na závěr schválen. Zpráva o hospodaření se

obešla bez doplňujících dotazů senátorů. Bylo však upozorněno, že zpráva počítá s návrhem

převedení hospodářského výsledku do Fondu investičního majetku. To již bylo odsouhlaseno

v rámci schvalování rozpočtu.

Ke zprávě o činnosti byl vznesen dotaz MgA. Krejčí na reálné fungování rozhlasového

projektu Black Box. Projekt vypadá jako neživý, je potřeba záležitost prozkoumat, případně

zrušit jeho prezentování na webových stránkách JAMU, a to na úrovní děkanátu směrem

k Ateliéru rozhlasové a televizní dramaturgie a scenáristiky a jeho vedoucímu doc. Gogolovi,

což slíbil prof. Cejpek,
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Hlasování o návrhu Výroční zprávy o hospodaření JAMU za rok 2013

Všichni přítomni senátoři hlasovali pro přijetí návrhu.

Hlasování o návrhu Výroční zprávy o činnosti JAMU za rok 2013

Všichni přítomni senátoři hlasovali pro přijetí návrhu.

4. Rozprava senátorů – akademické obce

Byla otevřena problematika financování oblasti kultury statutárním městem Brno, což

inicioval doc. Jiráský díky konkrétnímu případu žádosti Spolku přátel hudby, jehož

předsedkyně prof. Alena Štěpánková-Veselá je bývalou rektorkou JAMU. Prof. Štěpánková-

Veselá vystoupila se svým příspěvkem s popisem situace, kdy je za nejzávažnější považováno

především to, že po neschválení dotace v plné výši, nýbrž pouze v poloviční, nebyl sdělen

oficiální výsledek s odůvodněním. Senátoři v debatě toto označili jako velmi nestandardní

přístup nutný řešení. Doc. Halberstadt popsala svou zkušenost z pohledu členky hodnotící

komise žádostí o dotace z oboru tance. MgA. Krejčí shrnula fungování nového dotačního

systému. Upozornila na podfinancování nezávislé kultury, na rozdíl od brněnských

příspěvkových organizací. Zmínila velký převis poptávky po grantech právě především

v oblasti hudby. Doc. Francán se pokusil nastínit možné reálné kroky, o jejichž uskutečnění

bylo následně hlasováno. 

Hlasování, zda bude Akademický senát JAMU na diskutovanou situaci reagovat

veřejným dopisem statutárnímu městu Brno na základě návrhu vyjádření

doc.     Jiráského

Doc. Halberstadt se zdržela hlasování, všichni ostatní přítomní senátoři hlasovali pro.
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5. Různé

Činnost předsedy doc. Francána

Doc. Francán se setkal se členy malého senátu Hudební fakulty JAMU. Na plénu Rady

vysokých škol se dále setkal s dalšími předsedy brněnských senátů vysokých škol, v plánu

jsou další setkání a aktivní udržování v kontaktu.

Termín dalšího jednání

Další jednání proběhne začátkem nového akademického roku.

Zápis vypracovala 4. června 2014 Anna Stránská

Verifikoval 5. června 2014 Petr Francán
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